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VIDEO: Ivan Ševčík o sporoch so SNS kvůli pomlčke
„Národná koalícia“, o zastavení dodávek ruského plynu
z Ukrajiny na Slovensko, o zdĺhavom vyšetřování tzv.
čurillovcov, ale aj o baterkárni v Šuranoch

infovojna.bz/article/video-poslanec-ivan-sevcik-rozhovor-diskusiana-palete-oktober-2024

S bývalým riaditeľem ÚBOK-u, exšéfom policajnej inšpekcie,
generálom a současným poslancem NR SR za SNS Ivanom
Ševčíkom se o aktuálních tématech na domácí politické scéně v
relácii Diskusia na paletě, zverejnenej 19. října 2024, vyprávěl
redaktor Pavel Kapusta.
Moderátor sa v úvodu opýtal, v době, kdy je spor poslanců za
Národnú koalíciu v “pomlčkovej bitke”, keď žiadali o rozšíření názvu
poslaneckého klubu SNS o názov svojej strany. Ševčík odpověděl,
že im šlo o zdôraznění identity Národnej koalície, co na to jsme
požadovali jej členská základňa, keďže pôvodne zamýšľaná fúzia tak
SNS neuskutečnila. Zdôraznil, že nechtějí rozbiť klub ani potopit
koalici a budú naďalej pracovat na naplňování programového
vyhlásenia vlády. V případě, že příslušný parlamentní výbor neuzná
nárok na rozšíření názvu klubu, řekl, že “nič sa nedeje a ideme
dále”. Dodal však, že už budou všude veřejně prezentovat pod
značkou Národná koalícia.

Ako pokračoval, stále platí, že poslanci NK budou podporovat strany
Hlas-SD na obsadenie podporovaného postu předsedy NR SR,
protože to stanovuje koaliční smlouvu. Poprel, že by mali uzavřené
nějaké neoficiální dohody s Hlasom. Nechcel komentovat poznámky
prezidenta Petra Pellegriniho, které následovali po odstúpení
ministry zdravotnictví Zuzany Dolinkovej, že čímal iná ministrka, že
měl na mysli šéfku rezortu kultúry, nominantku SNS Martinu
Šimkovičovú, ani otázku, či súčasná hlava státu nekráča v šľapajach
exprezidenta Michala Kováča. Ako uvedl, nepřináleží mu hodnotit či
kritizovať vyjadrenia prezidenta.
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Rozhovor skončí definitívne rozhodnutia Kyjeva o zastavení ruského
plynu z území Ukrajiny na Slovensko krátko po tom, co premiér
Robert Fico deklaroval bezpodmienečnou podporu SR Ukrajine v
rámci její kandidatury na vstup do Evropské unie. Podľa Ševčíka to
naši občania vnímají velmi negativně aj vzhledem k pomoci, kterou
už od roku 2014 Ukrajine a jejím občanům poskytuje náš štát. "Je to
totálne za čiarou," povedal o kroku ukrajinského vedenia. Doplnil, že
jde o vydierání a Slovensko by mělo dojít k okamžitému odvetnému
opatření. To, že se tak zatím nestalo a mlčíme, považujeme za
chybu. Pozastavil sa nad tým, jako si může ukrajinský premiér
dovolit odkázat Slovákom, aby se odstřihli od ruských energetických
zdrojov.

Na otázku související s přípravnými konaniami při vyšetřování tzv.
čurillovcov a dalších osôb, které mali během tohoto předchozího
volebního období porušovat zákony, lidská práva a páchat trestnú
činnosť, například aj v souvislosti s manažováním pandémie,
poznamenal, že jako bývalý vyšetřovatel je “zhrozený” z
neúmerného dlhého trvania týchto konaní, keďže obvinenia osôb nie
sú založené na zložitých odborných skúmaniach. Nechápe, proč sa
už několik mesiacov v případech nekoná. Udělejte proces podle
neho vstoupit generálny prokurátor, vyhodnotit situaci a přijmout
opatrenia.

novej relácie bol venovaný problematike záměru výstavby
kontroverzní čínské „baterkárne“ v Šuranoch na najbonitnější
zemědělské půdě. Investíciu vnímat ako problematickú a zbytečnou
z více důvodů a chápe protesty obyvatel města proti nej. Tvrdí, že aj
na základě zkušeností z fungování podobnej čínské továrny v
maďarskom Debrecíne má závažné obavy, že šurianska baterkáreň
znečištění toxickými látkami vzduch, půdu, podzemní a povrchové
vody. Mají tam téměř výhradně používat cudzinci (v Debrecíně ich
bude až 60.000), v důsledku čehož vznikne riziko zvýšené
kriminality, ale vyvstává i otázka zmysluplnosti a užitečnosti takejto
zahraniční investice pre SR. Ševčík vidí hlavní dôvod výstavby
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takýchto prevádzok mimo územia Číny v snahe Pekingu zbavovať sa
svetovej rezervnej meny - dolára v souvislosti s fakty, že v seskupení
BRICS se obchoduje v národních menách členských států. Poslanec
je rozhodnutý vytvořit tlak na snížení investic a podporovat projekty,
které budou pro Slovensko prospěšné.

Více ve videu:
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